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Zápis  
z 10. zasedání Akademického senátu UHK dne 3. března 2021 

____________________________________________________________ 
 

Přítomni: doc. Hana Tomášková, doc. Martin Šandera, dr. Mária Hromadová, dr. Jiří Lipovský, dr. 
Jitka Kühnová, dr. Adam Skarka, doc. Václav Bělík, doc. Karel Kouba, dr. Libuše Svobodová, doc. 
Martin Paleček, Mgr. Marcela Turay, Mgr. Matyáš Strnad, Dominik Fišer, Štěpán Kubelka, Bc. 
Dominik Horníček, Bc. Dominik Šípoš, Michal Pajer, Nikola Blahynková, Mgr. Žofia Chrienová, 
Mgr. Dominik Miškář. 
 
Omluveni: Ing. Lucie Novotná, Bc. Monika Věříšová, dr. Lukáš Zábranský (na začátek zasedání). 
 
Hosté: prof. Kamil Kuča, rektor, dr. Leona Stašová, prorektorka, dr. Pavlína Springerová, 
prorektorka, doc. Petra Marešová, prorektorka, prof. Ondřej Krejcar, prorektor, Ing. Aleš Klicnar, 
kvestor, prof. Josef Hynek, děkan FIM, doc. František Vaníček, děkan PdF, doc. Jan Kříž, děkan PřF, 
dr. Jan Prouza, děkan FF a další. 
 
Průběh jednání:  
Zasedání bylo svoláno podle čl. 8 (1) Jednacího řádu AS UHK. Online zasedání zahájila a řídila 
předsedkyně AS UHK doc. Hana Tomášková; oznámila, že AS UHK má aktuálně 21 členů. 
Předsedkyně informovala, že AS UHK je usnášeníschopný v celkovém počtu: 18 členů (KAP 10 
a SK 8 členů).  
 
Program zasedání AS UHK byl navržen následovně:  

1) Složení slibu člena AS UHK. 
2) Strategický záměr Univerzity Hradec Králové od roku 2021, včetně Plánu investičních 

aktivit 2021–2030 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
3) Plán realizace Strategického záměru UHK pro rok 2021 (předkládá prof. Ing. Kamil 

Kuča, Ph.D., rektor). 
4) Aktualizace Studijního a zkušebního řádu Univerzity Hradec Králové (předkládá prof. 

Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
5) Různé:  

a) Problémy se vzduchotechnikou na PřF – žádost o informace ke stavu řešení 
(předkládá PharmDr. Adam Skarka, Ph.D.). 

b) Stav přípravy rozpočtu UHK na rok 2021 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).  

V okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 10, SK 8, celkem 18. 
 
Hlasování: pro - 18, proti - 0, zdržel se - 0. 
Program 10. zasedání AS UHK byl schválen. 
 
Bod 1. Složení slibu člena AS UHK. 
 
Doc. Tomášková sdělila, že na svou funkci rezignovali dva studenti Vít Bednář za FF a Radek Cvejn 
za FIM. Na jejich místa přijali pozvání Dominik Fišer za FF a Štěpán Kubelka za FIM. Členy SK AS 
UHK se stali přečtením a potvrzením slibu. 
 
AS UHK má nyní 23 aktivních členů, počet přítomných členů AS UHK: KAP 10, SK 10, celkem 20. 
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Bod 2. Strategický záměr Univerzity Hradec Králové od roku 2021, včetně Plánu investičních 
aktivit 2021–2030 (předkládá prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Dr. Springerová sdílela prezentaci k strategickému záměru – základnímu strategickému dokumentu 
UHK do roku 2030, představila priority, cíle a opatření vedoucí k jejich naplňování včetně 
investičních aktivit. Uvedla, že MŠMT ve svých pravidlech umožňuje učinit nějaké změny. 
Dr. Springerová sdělila, že dokument reflektuje očekávání strategického záměru pro oblast 
vysokých škol a následovat bude marketingová fáze směrovaná dovnitř UHK.  
 
Prof. Kuča informoval o návštěvě na MŠMT, kde byl SZ UHK hodnocen pozitivně, pouze s drobnými 
připomínkami zapracovanými do předloženého materiálu. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Dr. Zábranský z KAP a Bc. Věříšová z SK se připojili k jednání; v okamžiku hlasování byl počet 
přítomných členů AS UHK: KAP 11, SK 11, celkem 22. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Strategický záměr Univerzity Hradec Králové od roku 2021, včetně Plánu 
investičních aktivit 2021–2030. 
 
Bod 3. Plán realizace Strategického záměru UHK pro rok 2021 (předkládá prof. Ing. Kamil 
Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Dr. Springerová uvedla, že plán realizace přednesla spolu s bodem č. 1, jedná se o přílohu 
strategického záměru, specifické harmonogramy připravené se SZ. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Plán realizace Strategického záměru UHK pro rok 2021. 
 
Bod 4. Aktualizace Studijního a zkušebního řádu Univerzity Hradec Králové (předkládá prof. 
Ing. Kamil Kuča, Ph.D., rektor). 
 
Doc. Marešová vysvětlila změnu SZŘ související s využitím nástrojů distančního způsobu 
komunikace a doplněním rozhodování ve věcech organizace studia. Obě změny vznikly na žádost 
studijních oddělení fakult. 
 
Dr. Skarka uvedl, že LK AS UHK s navrženým SZŘ souhlasí a má jedinou připomínku, a to k pojmu 
„vícezápis“. 
 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 22, proti - 0, zdržel se - 0. 
AS UHK schválil Aktualizaci Studijního a zkušebního řádu Univerzity Hradec Králové. 
 
Bod 5. Různé:  

a) Problémy se vzduchotechnikou na PřF – žádost o informace ke stavu řešení 
(předkládá PharmDr. Adam Skarka, Ph.D.). 
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Dr. Skarka požádal kvestora o podání informace ke stavu řešení vzduchotechniky na PřF. 
 
Ing. Klicnar upřesnil, že nastavení celého systému, jehož součástí je i vzduchotechnika, je složité 
a naši pracovníci s ním nemají zkušenost. Z toho důvodu bylo provedeno výběrové řízení na firmu, 
která zpracovala auditní zprávu s návrhem několika řešení. Aktuálně projednáváme s vedením PřF 
nápravná opatření včetně nákladů, které jsou již začleněny a navrženy do rozpočtu. Jednou z částí 
auditu, kterou se budeme zabývat je reklamační řízení na opravu od dodavatele stavby. 
 
Dr. Skarka se dotázal, zda je problém v celém systému budovy. 
 
Ing. Klicnar potvrdil, že problém je komplexní a při kolísání napětí a spoustě čidel není nikdo 
schopen určit jeden krizový bod, při jehož odstranění začne vše fungovat.  
 
Doc. Kříž potvrdil přijetí auditní zprávy a materiálu od vedoucího TPO, který doporučuje odstranění 
problémů na PřF. 

b) Stav přípravy rozpočtu UHK na rok 2021 (předkládá Ing. Aleš Klicnar, kvestor).  

Ing. Klicnar prezentoval rozpis rozpočtu, uvedl, že se jedná o model dokumentu získaný z webu 
MŠMT. Celkově budeme rozdělovat přibližně 354 mil. Kč v rámci přidělených prostředků A+K. Ing. 
Klicnar uvedl, že zahájil jednání s tajemnicemi fakult, probíhá rozdělování financí dle přepočtu 
na fakulty, jsou vypočteny i některé ukazatele ve výkonové části v procentech dle MŠMT, v PPK 
se mohou ještě poměrová procenta měnit, ale ne nijak výrazně. Na dalším jednání bude 
prostřednictvím tajemnic představena fakultám výše nákladů rektorátu. Ing. Klicnar předpokládá 
projednání rozpočtu na kolegiu rektora a s Ekonomickou komisí AS UHK do konce března. 

 Doc. Kouba požádal o zasílání výzvy před jednáním i všem senátorům pro případné 
přednesení bodů na zasedání AS. 

c) Přístup k plným textům odborných článků na UHK. 

Doc. Kouba upozornil na nedostatek licencí na relevantní fulltextové databáze. Přístup na pár 
databází přes knihovnu UHK je nedostačující a dokládá další důležité databáze, ke kterým přístup 
chybí (srovnává s UJEP). Doc. Kouba navrhl prověřit možnost jejich platby z projektu.  

V diskusi prof. Kuča vysvětlil důvod zrušení několika databázových licencí (finance a minimální 
zájem nebo zájem pouze jedné fakulty). Potřeby fakult jsou rozdílné, je možné znovu projednat 
s proděkany využití databází, příp. promyslet možnost platit za jednotlivé články. V diskusi zazněly 
žádosti senátorů o zakoupení více různorodých přístupů a mít tak články rychle a oficiální cestou 
k dispozici. Rektor požádal prof. Krejcara o zpracování nové analýzy o využitelnosti databází. 
Diskuse se zúčastnili: prof. Krejcar, dr. Stašová, dr. Lipovský, doc. Paleček, doc. Kříž, dr. Studnička 
a Mgr. Strnad). 

d) Prémie pro kvalitu (PPK) 

Doc. Kouba navrhl zavedení prémie pro kvalitu, což by znamenalo pro UHK kvalitativní posun. 
Dle současného systému se dává přednost publikování v méně kvalitních časopisech. Doc. Kouba 
žádá upravit kritéria PPK a zveřejnit aktuální metodiku na webu. 

V diskusi prof. Kuča uvedl, že kritéria PPK jsou projednávána s děkany, kteří mají rozhodující slovo. 
Navrhl akceptaci publikování alespoň v časopisech Q2. Prof. Krejcar popsal historii publikování 
a aktuální hodnocení článků. Ing. Klicnar nedoporučil zveřejnit na webu zdrojová účetní data. 
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e) Odběrové místo – Covid 
 
Doc. Šandera vznesl dotaz na odběrové centrum na parkovišti campusu UHK a zaznamenané 
stížnosti. 
 
Ing. Klicnar sdělil, že s provozující společností máme ryze smluvní vztah položený na komerční 
bázi. Jedná se o pronájem parkoviště a z toho vyplývající cenové úlevy pro zaměstnance a studenty 
UHK. Problém s občasným výpadkem rezervačního systému poškozuje firmu samotnou. 
 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1. Byl schválen program 10. zasedání AS UHK.  
2. AS UHK schválil Strategický záměr Univerzity Hradec Králové od roku 2021, 

včetně Plánu investičních aktivit 2021–2030. 
3. AS UHK schválil Plán realizace Strategického záměru UHK pro rok 2021. 
4. AS UHK schválil Aktualizaci Studijního a zkušebního řádu Univerzity Hradec 

Králové.   
 

 
Doc. Bělík z KAP se odhlásil z jednání; v okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: 
KAP 10, SK 11, celkem 21. 
 

O usnesení hlasovali členové akademického senátu; v okamžiku hlasování byl počet členů AS UHK: 
21.   

Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se - 0. 
Usnesení bylo přijato. 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 7. 4. 2021 
 
 
 
 
 
 

V Hradci Králové dne 3. 3. 2021                                                     doc. Ing. Bc. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                       předsedkyně AS UHK 


